

关于征集“中文日”线上活动创意视频的通知

亲爱的中文学习者和爱好者：

大家好！

中文是联合国指定的六种国际官方语言文字之一，联合国将“中文日”定在中国农历二十四节气之“谷雨”，以纪念中华文字始祖仓颉造字的贡献。2020年4月19日，我们将迎来联合国第十一个中文日。但当下，新型冠状病毒疫情肆虐全球，成为全人类共同面临的挑战。今年的“中文日”，“中文联盟”平台（www.chinesecio.com）将开展线上活动，征集和展示**中文创意视频**，旨在携手全球中文学习者，互相鼓励，坚持学习，共克时艰。无论你是中文学习者还是爱好者，让我们用中文学习创意一起度过这个特殊的“中文日”。

一、征集内容

1.可参考附件国际社会抗疫合作中的中文诗词寄语，用中文朗诵（3分钟以内视频）或用中文书法作品展示（照片或3分钟以内书写视频均可）。

2.学习或使用中文诗词的创意视频（3分钟以内）

3.学习或使用汉字的创意视频（3分钟以内）

二、征集时间

2020年4月13日——4月16日

三、展播方式

优秀作品将于4月19日——4月26日在“中文联盟”中文日活动主页面面向全球滚动展播

四、参与方式

以邮件形式提交作品，请将参与作品以“国籍+姓名+视频内容”命名发送至 kaowu@chinesetest.cn，活动咨询邮箱同上。

期待您的参与！

附件：国际社会抗疫合作中的中文诗词

五洲汉风网络科技（北京）有限公司
汉考国际教育科技（北京）有限公司

2020年4月13日

Calling for Creative Videos for the "Chinese Language Day" Online Event

Dear Chinese learners and Chinese language fans:

Chinese is one of the six official languages of United Nations. In order to paying tribute to Cangjie who created Chinese, the United Nations has selected Guyu, one of 24 solar terms in Lunar calendar, as the "Chinese Language Day". We are honored to celebrate the 11th Chinese Language Day on April 19th, 2020. Since the epidemic of CONVID-19 has been raging all over the world and become a challenge faced by all, the "Chinese Plus"(www.chinesecio.com) will host an online campaign to celebrate this year's "Chinese Language Day" by collecting and showcasing creative videos on Chinese language. This online campaign aims to encourage all Chinese learners across the world to support each other, carry on learning, and to overcome the current crisis. Whether you are a Chinese learner or a Chinese fan, we warmly invite you to join us to celebrate this special "Chinese Language Day" with creativity!

1. Entries Content

- Chinese recital videos on Chinese poems listed in the attached file (within 3 minutes) or photos/videos on Chinese calligraphy (within 3 minutes);
- Creative videos on learning or using Chinese poetry (within 3 minutes);

- Creative videos on learning or using Chinese characters (within 3 minutes).

2. Time Period

Entries will be accepted from April 13th to 16th, 2020.

3. Showcase Form

A selection of excellent submissions will be on-going presented on the main page of the "Chinese Language Day" of the "Chinese Plus" website from April 19th to 26th.

4. How to Participate

Please submit your entry by email and name it as "nationality + name + video title" to kaowu@chinesetest.cn. Any inquiries, please write to the same address.

We look forward to your participation!

Attachment: Chinese poems used in the international community's anti-epidemic cooperation.

Confucius Institute Online-Chinese Plus

April 13th, 2020